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Ředitel školy vydává zprávu o hospodaření za rok 2007 v souladu se směrnicí ředitele KÚ č. 48, článku 33., bod 3. 



Charakteristika školy 
 
Gymnázium Nymburk, Nymburk, Komenského 779, 288 40 Nymburk  
 

Gymnázium Nymburk je střední všeobecně vzdělávací škola. Zřizovatelem je Středočeský kraj.  

Majitelem budovy gymnázia je Město Nymburk, škola je v budově v nájmu.  

Spádová oblast školy je západní část okresu Nymburk a přilehlé oblasti okresů Praha východ, Kolín, 
Mladá Boleslav. 

Škola je jedním z největších gymnázií Středočeského kraje. Dle počtu přijatých studentů na vysoké 
školy řadí k předním školám kraje. Zájem o osmileté i čtyřleté gymnázium je stálý, nicméně v posledním 
roce byl zaznamenán mírný pokles, který souvisí s úbytkem ţáků v 5. a 9. třídách. 

Škola neprovozuje školní jídelnu ani internát. 

 
Obory a studenti: 
 
stav k 31/12/2007 : 
  

 7941K/81  -  osmileté studium 61 studentů 
 7941K/801  - osmileté studium 407 studentů 
 7941K/401  - čtyřleté studium 117 studentů 

 
Studijní výsledky : 
 
Výsledky 1. pololetí školního roku 2007/2008   
 

pololetní klasifikace 
 
prospělo s vyznamenáním   128 studentů 
prospělo     424 studentů 
neprospělo     7 studentů 
neklasifikováno     27 studentů 
 
výchovná opatření  
 
pochvala ředitele školy    51 studentů 
pochvala třídního učitele       135 studentů 
podmínečné vyloučení      0 studentů 
důtka ředitele školy      9 studentů 
důtka třídního učitele      43 studentů 
napomenutí třídního učitele   16 studentů 
 
sníţená klasifikace z chování   0 studentů  stupeň 2 
 0 studentů stupeň 3 
 
počet neomluvených hodin 39, coţ je 0,13 % z celkového počtu 30001 

zameškaných hodin za 1. pololetí školního roku 
2007/2008 



Personální zajištění chodu školy v roce 2007 
 
Po celý rok byla výuka zajištěna plně aprobovaným pedagogickým sborem. V průběhu letních prázdnin 
došlo k několika přirozeným odchodům - starobní důchod, mateřská dovolená. Na uvolněná místa byli 
přijati kvalifikovaní pracovníci. 
 
Materiální zajištění chodu školy 
 
Ve sledovaném období se dařilo zajistit chod školy v rámci stanoveného rozpočtu přiděleného škole 
zřizovatelem bez větších problémů. Prostředky přidělené zřizovatelem školy na mzdy odpovídaly 
potřebám školy, prostředky přidělené po všech rozpočtových úpravách na ostatní provoz umoţnily 
nejen údrţbu, ale i dílčí rozvoj školy.  
Díky úspěšné účasti školy v grantových soutěţích StK i MŠMT se podařilo zajistit další prostředky, které 
byly vyuţity zejména na rozvoj informačních technologií, na zahraniční spolupráci a primární 
protidrogovou prevenci.  
Výrazným způsobem pomohlo v uplynulém roce Město Nymburk a Rodičovské sdruţení Gymnázia 
Nymburk. 
 
 
 
II. Rozbor hospodaření 
 
Rozbor hospodaření předkládáme v členění stanoveném směrnicí KÚ č. 48. Povinná tabulková část je 
uvedena v příloze zprávy. 
 
 
b) vyhodnocení závazných ukazatelů rozpočtu organizace 
 
Bilance : 
 

Dotace celkem 25 931 362,00 Kč 

Ostatní zdroje  801 878,34 Kč 

Příjmy celkem 26 733 240,34 Kč 

 

Náklady celkem 26 529 679,45 Kč 

 

Hospodářský výsledek  203 560,89 Kč 

 
Komentář: 
 

1. K 31/12/2007 nemá škola ţádné nevyrovnané závazky a pohledávky 
2. Součástí celkové dotace jsou příjmy z Evropského sociálního fondu a Středočeského kraje 

na projekt Monitor. V roce 2007 škola za tímto účelem obdrţela 578 132 Kč. Při pouţití 
dalších výnosů projektu, kterými byly v roce 2007 čerpání fondů (231 466 Kč) a úroky (152 
Kč) se náklady na projekt vyšplhaly na 809 750 Kč.  

3. Ostatní zdroje jsou tvořeny příjmy od neziskové organizace British Council, Národní 
agentury pro evropské vzdělávací programy (NAEP), Fondu hejtmana, Města Nymburka, 
příjmy z pronájmu a úroky. 

4. Škola dosáhla v roce 2007 hospodářského výsledku ve výši 203 560,89 Kč, z toho úroky 
činily 29 146,69 Kč. 

 



 
Závazné ukazatele: 
  původní rozpočet 2007 konečný rozpočet 2007 skutečnost 2007 

Prostředky na platy  13 813 408,-Kč 15 079 925,-Kč 15 079 925,-Kč 

Prostředky na OOPP  169 200,-Kč  170 800,-Kč 170 800,-Kč 

Přímé NIV 369 627,-Kč 449 801,-Kč 448 692,-Kč 

 

Limit počtu zaměstnanců 53,73 53,89 55,75 

 
Orientační ukazatele  

  konečný rozpočet 2007 skutečnost 2007 

Odvody   5 410 645,-- Kč 5 379 695,-- Kč 

FKSP 302 157,-- Kč 303 208,-- Kč 

 
Komentář: 

Do prostředků na platy a OON přibyly v průběhu roku prostředky z KÚ a nejsou v nich naopak 
zahrnuty prostředky získané z Evropského sociálního fondu a KÚ na projekt Monitor, jehoţ 
vykazování podléhá zvláštnímu reţimu. Informace o průměrných výdělcích a jejich časovém 
vývoji je zpracovávána a vydávána jako příloha výroční zprávy o činnosti za školní rok. 
Problematické je normování zaměstnanců a stanovení tohoto počtu jako závazného ukazatele. 
Nové normy počtu pracovníků stanovuje zřizovatel vţdy k 1.1., coţ je vzhledem k organizaci 
školního roku nevhodný termín. Na nové normativní počty zaměstnanců se nedá v průběhu 
školního roku reagovat. 
V průběhu roku 2007 začalo Gymnázium Nymburk vyučovat v primách podle vlastního ŠVP. 
Tato skutečnost se dále projeví na postupném nárůstu počtu odučených hodin a tím  
i na zvýšené potřebě mzdových prostředků spolu s odpovídajícím nárůstem limitu počtu 
pedagogických pracovníků. 

 
c) vyhodnocení doplňkové činnosti 
 

Gymnázium Nymburk doplňkovou činnost neprovozuje 
 
d)  vyhodnocení hospodaření organizace 
 

d.1 přehled nákladů a výnosů z hlavní a doplňkové činnosti – viz příloha č.10 
 
d.2 hospodářský výsledek z hlavní a doplňkové činnosti – viz příloha č.11 
 
d.3 přehled čerpání dotací – viz příloha č. 12  
 
d.4 přehled investiční činnosti – viz příloha č. 13  
 

Komentář: 
Velmi pozitivně škola hodnotí postup zřizovatele při financování odpisů, v průběhu roku výrazně 
pomohl zřizovatel škole i postupným dofinancováním v oblasti mzdových prostředků. Cenné 
bylo i rozhodnutí zřizovatele o poskytnutí prostředků účelově vázaných na ICT.  
Jako dílčí problém vnímáme skutečnost, ţe škole nebylo za strany zřizovatele vyhověno 
v poţadavku na investiční dotaci. V průběhu roku 2007 byly tedy pouţity investiční prostředky 
pouze ve výši 511 281,80 Kč. Z této částky bylo 440 281,80 Kč z prostředků FRIM, 71 000 Kč 
získala škola z jiných zdrojů. Škole se tak nepodařilo naplnit všechny záměry pro dané období. 



V oblasti provozních prostředků zůstává Gymnázium Nymburk i nadále podfinancováno 
vzhledem k ostatním gymnáziím ve StK. Přestoţe se díky úpravě, kterou zřizovatel učinil 
v poskytování neinvestičních výdajů pomalu začínají rozdíly vyrovnávat, tempo srovnávání je 
z pohledu Gymnázia Nymburk pomalé. 

 
 
e)  plnění opatření z minulé zprávy 
 
Ţádná opatření nebyla zřizovatelem uloţena. 
 
 
f)  návrh opatření ke zkvalitnění činnosti organizace 
 
Konstrukce rozpočtu StK umoţňuje postupné srovnání disproporcí mezi finančními podmínkami 
pro činnost gymnázií na území StK. Pokud trend bude zachován, bude škola plnit všechny své hlavní 
úkoly bez větších potíţí a za několik let bude rozdíl mezi financováním gymnázií zřizovaných StK setřen 
úplně.  Jak jiţ bylo uvedeno výše,  je vyrovnání rozdílů stále poměrně pomalé. 
 
Stále přetrvává návrh opatření z minulého roku a týká se personálního zajištění správy ICT ve školách. 
Tato připomínka byla ze strany AŘG uplatněna při připomínkování rozpočtových zásad, nebyla však 
ze strany zřizovatele zohledněna. Kromě nákupu techniky a postupného proškolování pedagogických 
pracovníků velmi rychle narůstá sloţitost správy počítačových sítí a HW vůbec. Na to, aby školy mohly 
efektivně vyuţívat techniku, kterou za přidělené prostředky nakoupily, je nutné zajistit adekvátní správu. 
To si vyţádá jednak navýšení limitu počtu zaměstnanců, jednak příděl mzdových prostředků 
pro odborníky, kteří se o techniku budou starat. Pokládám za nezbytné, aby zřizovatele reagoval 
na výraznou změnu ve vybavenosti škol informačními technologiemi a vytvořil pro školy tabulková místa 
pro správce sítě a ICT. 
 
Pro nadcházející rok by zcela jistě opět školám pomohlo, kdyby zřizovatel přistoupil stejně vstřícně 
k financování rozvoje a údrţby ICT ve školách. Po ukončení SIPVZ budou školy hledat ve svých 
rozpočtech potřebné prostředky jen velmi obtíţně. 
 
 
 
 
 
 
V Nymburce dne 6/2/2008       RNDr. Jiří Kuhn 


